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گروه اصناف: همه س��اله بازار اقلام اساس��ی در ایام  پایانی سال 
با رفت و آمد بیشتری رو به روست که همین امر موجب شده تا 
دلالان و واسطه ها فرصت را غنیمت شمرده تابتوانند سودهای 
هنگفتی را به جیب بزنند.با وجود شرایط مساعد اقلیمی و رشد 
۲۰۰ هزارتن��ی تولی��د برنج و واردات مازاد بر نیاز کش��ور انتظار 
می رفت که بازار برنج در آرامش  به سر برد که متاسفانه برخی 
عوام��ل واس��طه و دلال به بهانه کمب��ود برنج خارجی و مقصر 
ک��ردن بان��ک  مرکزی در اختصاص ندادن ارز به موقع به دنبال 
افزای��ش کاذب قیم��ت ها هس��تند که ای��ن امر بیش از پیش بر 

قشرهای کارمندی و کارگری فشار وارد می کند.
محمد ش��فیع ملک زاده رئیس نظام صنفی کش��اورزی و منابع 
طبیعی در گفت و گو با باش��گاه خبرنگاران جوان ، با اش��اره به 
عل��ل گران��ی قیمت برنج در بازار اظهار کرد: با توجه به افزایش 
هزینه های تولید، قیمت تمام محصول به قدری بالاس��ت که 
نمی توان انتظار داشت کشاورز کمتر از آن نرخ اقدام به عرضه 

محصول در بازار کند.
وی با اشاره به اینکه کمبود و مازاد تولید محصولات کشاورزی 
بر قیمت های بازار تاثیر گذار اس��ت، افزود: قیمت فعلی برنج 
در بازار جوابگوی هزینه های تولید نیس��ت، این در حالی اس��ت 
که بس��یاری از خانوارها نس��بت به نوس��ان قیمت برنج در بازار 

گلایه مند هستند.
ملک زاده با اش��اره به اینکه امکان تامین صد درصد نیاز برنج 
کشور از طریق واردات وجود ندارد، بیان کرد: اگرچه در خصوص 

تولید برنج به مرز خودکفایی نزدیک شدیم، اما مازادی در این 
بخش نداریم که اشباع آن در سطح بازار بتواند بر کاهش قیمت 

در بازار دامن بزند.
این مقام مس��ئول با اش��اره به اینکه ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تن 
برنج در کشور مورد استفاده قرار می گیرد، بیان کرد: علی رغم 

رش��د تولید برنج نس��بت به مدت مشابه سال قبل، اما همچنان 
بخشی از نیاز کشور از طریق واردات تامین می شود.

ب��ه گفت��ه ملک زاده، با توجه به تورم بالای بخش کش��اورزی 
نسبت به دیگر بخش های اقتصادی، قیمت فعلی برنج در بازار 
منطقی اس��ت و تنها در مواقعی که اختلاف س��ود از مزرعه تا 

بازار بس��یار بالاس��ت، این امر اجحاف در حق مصرف کنندگان 
به شمار می رود.

رئیس نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی ادامه داد: با وجود 
کاهش قدرت خرید خانوار نباید انتظار داشت که برنج تولیدی 

کمتر از قیمت تمام شده در بازار عرضه شود.
 � افزای���ش قیم���ت برن���ج ارتباط���ی ب���ه کمب���ود تولید 

ندارد
سید جعفر حسینی مشاور ارشد نظام صنفی کشاورزی و منابع 
طبیعی، درباره آخرین دلایل گرانی برنج در بازار اظهار کرد: همه 
ساله قیمت برنج ایرانی در ایام پایانی سال به سبب سودجویی 

عوامل واسطه و دلال با نوساناتی در بازار روبروست.
وی افزود: علی رغم شرایط مساعد تولید برنج، قیمت محصول 
ناشی از افزایش هزینه های تولید در بازار بالاست.حسینی ادامه 
داد: با وجود شرایط مساعد اقلیمی و منابع مناسب آبی، تولید برنج 

نسبت به چند سال گذشته از رشد خوبی برخوردار است.
مش��اور ارش��د نظام صنفی کشاورزی با اشاره به اینکه افزایش 
قیمت محصول ارتباطی به کمبود تولید ندارد، بیان کرد: برنج 
جز محصولاتی است که هزینه های کارگری و جانبی همچون 
سوخت و مکانیزاسیون بسیار بالاست که این امر در کنار تورم 

بر افزایش قیمت برنج ایرانی تاثیر گذاد بوده است.
وی در پایان تصریح کرد: بنده معتقدم افزایش قیمت برنج برابر 
با هزینه های تولید نبوده است چرا که عامل افزایس تولید برنج 

باعث شده شاهد گران تر شدن قیمت نباشیم.

نائ��ب رئیس بنیاد توانمندس��ازی گندمکاران در 
خصوص وضعیت نوبت کشت ۹8_۹۹ اظهار کرد: 
در مرحله کاشت با مشکل جدی مواجه نشدیم فقط 
ماه های گذشته در اراضی دیمی با مشکل کمبود 
آب مواجه بودیم که با بارندگی های اخیر این مشکل 
بر طرف شد.علیقلی ایمانی در گفت وگو با میزان 

افزود: اخیرا در بیشتر نقاط کشور با مشکل کمبود 
کود مواجه ش��ده ایم که ممکن اس��ت در میزان 
تولیدات سال آینده تاثیر منفی داشته باشد.ایمانی 
ادام��ه داد: باید تمهیداتی از س��وی دولت صورت 
گیرد که از صادرات کود جلوگیری شود در غیر این 
صورت تولیدات گندم کاهش می یابد و مجبور به 

واردات این محصول در سال آینده می شویم.وی 
تصریح کرد: استفاده از کود گندم در تولیدات کشور 
از ارزش افزوده ی بیشتری نسبت به صادرات آن 
برخوردار است به این دلیل که با استفاده از هرکیلو 
کود در اراضی گندم، عملکرد این محصول را ۱۵ 

درصد افزایش می دهد.

کمبودی در عرضه ماهی شب عید وجود نداردنرخ خرید تضمینی گندم افزایش می یابد

مدیرعامل اتحادیه تکثیر، پرورش و صادرات 
آبزیان درباره آخرین وضعیت بازار ماهی شب 
عید اظهار کرد: با وجود ش��رایط مساعد تولید 
پیش بینی می ش��ود که نوس��ان قیمت ماهی 
در بازار شب عید همانند سال های گذشته به 
سبب مشکلات در بخش توزیع در بازار ادامه 

یابد.ارس��لان قاس��می در گفت و گو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با اشاره به اینکه مشکلی در 
تولید آبزیان وجود ندارد، افزود: با وجود شرایط 
مس��اعد عرضه، اما سودجویی عوامل واسطه 
و دلال در نوس��ان قیمت ماهی در بازار ش��ب 
عید دامن خواهد زد که این موضوع ارتباطی 

به تولید ندارد.قاسمی با انتقاد از آمار متناقض 
تولید در بخش دولتی و خصوصی اظهار کرد: 
اگرچه به اعتقاد ما مجموع تولید آبزی پروری 
و صید تا پایان س��ال به ۹۰۰ هزار تن خواهد 
رسید، اما سازمان شیلات آمار تولید را بالای 

یک میلیون تن اعلام می کند.

بازار نفت؛ محور گفت وگو های ایران و روسیه عبور صنعت پتروشیمی از تحریم ها هشدار در خصوص احتمال وقوع سیلاب 
وزی��ر نف��ت مهم ترین محور مذاکره با 
همتای روس خود را بررسی تحولات 
و مس��ائل مرتبط با ب��ازار نفت عنوان 
کرد.بی��ژن زنگنه در گفت وگو با ش��انا 
ب��ا توضیح مح��ور گفت وگوی خود با 

الکس��اندر نواک، وزیر انرژی روس��یه درباره نشس��ت پیش از 
موعد سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( هم عنوان 
کرد: برای برگزاری این نشست، اجماعی صورت نگرفته است 
و دیگر هم فرصتی برای برگزاری این نشس��ت نیس��ت.یکصد 
و هفتاد و هش��تمین نشس��ت فوق العاده وزیران نفت و انرژی 
اوپک  و هشتمین نشست مشترک وزارتی اوپک و غیراوپک 
چهارم و پنجم مارس )۱4 و ۱۵ اسفندماه( در مقر این سازمان 

در وین برگزار می شود.

نماینده پیش��ین ایران در اوپک گفت: 
صنعت پتروشیمی با وجود تحریم های 
بی��ن المللی توانس��ته ضمن حفظ بازار 
جهان��ی نقش مهمی در تامین ارز مورد 
نیاز کشور ایفا کند. محمدعلی خطیبی 

در گفت و گو با میزان؛ بااشاره به تحریم های نفتی در کشور اظهار 
کرد: تحریم های بین المللی درس خوبی به اقتصاد کشور برای 
پایان خام فروشی داده است در این دوره تحریم و تحریم های 
گذشته مشکلی در خصوص فراورده های نفتی نداشتیم و مشکل 
اصلی به خام فروشی است.نماینده پیشین ایران در اوپک تصریح 
کرد: بر اساس اسناد بالادستی دولت مکلف است ضمن جلوگیری 
از خام فروشی شرایط را برای فروش محصولات با ارزش نفتی 

که قابل تحریم نیستد، فراهم کند.

مدیرکل دفتر مدیریت بحران شرکت 
مدیری��ت منابع آب ای��ران از افزایش 
بارش در اواسط هفته خبر داد و گفت: 
احتمال وقوع سیلاب در مناطق غربی 
کش��ور افزایش یافته است.س��یف الله 

آقابیگ��ی در گف��ت و گ��و با میزان تصریح کرد: با توجه به درجه 
هوا و قالب بارش های پیش رو ، به صورت برف پیش بینی شده 
است، اما در برخی از مناطق شمالی استان خوزستان به صورت 
بارش باران و توام با برف اس��ت و نیاز اس��ت همه دستگاه های 
مربوطه و رعایت مراقبت های لازم را برای جلوگیری از خسارت 
وارده انجام دهند.وی افزود: براساس پیش بینی های صورت 
گرفته اواسط هفته آینده با ورود جبهه بارشی در کشور، میزان 

بارش شدت بیشتری پیدا خواهد کرد.

 بهنام فتحنایی- گروه انرژی: عضو هیئت مدیره شرکت توانیرعمده 
مشکلات صنعت برق را به سه محور تقسیم کرد و گفت: باید بتوانیم 
میزان مصرف پیک تابستانی را با ظرفیت تولیدی که در اختیار داریم و 
هم چنین نیروگاهی که احداث می کنیم پاسخگو باشیم و همچنین شبکه 

های انتقال، فوق توزیع و توزیع را متناسب با آن افزایش دهیم.
مصطفی رجبی مش��هدی س��خنگوی صنعت برق هموار شدن 
منحنی پیک بار طی دوره گرم امسال را تلاش اثربخش مجموعه 
صنعت برق کش��ور دانس��ت و افزود: یکی از اقداماتی که طی دو  
س��ه س��ال اخیر مورد توجه وزارت نیرو قرار گرفته اس��ت موضوع 
مدیریت توأمان عرضه و تقاضای برق است که در سال های  ۹۷ 
و ۹8 انجام ش��د و  برای س��ال ۹۹  برنامه ریزی ش��ده که علاوه بر 
اینکه تقریبا از هرپیک تاپیک بعدی حدودا ۳۰۰۰ هزار مگاوات به 
ظرفیت تولید برق نیروگاهی افزوده می شود، همزمان رشد پیک 

مصرف نیز کنترل شود.
وی اضافه کرد و گفت: سه هزار مگاوات افزایش ظرفیت تولید همه 
مربوط به احداث نیروگاه جدید نیست و تقریباً هر سال حدود ۳۵۰ تا 
۵۰۰ مگاوات به ظرفیتهای نیروگاه های موجود اضافه شده است. 
در نیروگاه های موجود با استفاده از تغییر فناوری پره های توربین 
گاز و استفاده از مدیا و خنک کردن هوای ورودی و سایر کارهایی 
که در نیروگاههای بخار عملیاتی ش��ده بیش از ۳۰۰ مگاوات به 
ظرفیت کشور اضافه شده است. دکتر رجبی افزود برای پیک سال 
۹۹  نیز برنامه ریزی شده است تا حدود ۳ هزار مگاوات ظرفیت نامی 

به ظرفیت تولید برق نیروگاه های کشور اضافه شود.
سخنگوی صنعت برق توسعه شبکه های انتقال را اولویت اصلی 
برای توسعه این صنعت برشمرد وگفت: پیش بینی کردیم که حدود 
۵ هزار مگاولت آمپر به ظرفیت ترانسفورماتورهای انتقال اضافه 
کنیم  و تقریبا حدود ۲۰۰۰ کیلومتر مدار شبکه انتقال هست که 
باید توسعه پیدا کند و متناسبا برای احداث شبکه های فوق توزیع 
و توزیع کشور هم سرمایه گذاری انجام خواهد شد تا میزان مصرف 

مشترکان و متقاضیان به صورت پایدار بتواند تامین گردد.  دکتر 
رجبی همچنین مدیریت مصرف را یکی از محورهای پاسخگویی 
مصرف در س��اعات پیک بار دانس��ت و افزود شرکت توانیر برنامه 
جامع تشویق محور برای اغلب مشترکان تدارک دیده است که 

خوشبختانه پاسخگویی خوبی را هم در سال ۱۳۹8 داشتیم.
پاداش مدیریت مصرف به مشترکان �

رجبی مش��هدی از پرداخت ۳۵۰ میلیارد تومان پاداش مدیریت 
مصرف به مشترکان صنعتی و کشاورزیی در پیک امسال خبرداد 
و گفت: در سال ۹8 با اشاره به طرحهای تشویقی کاهش پیک بار 
به میزان سه هزار و هشتصد مگاوات انجامید که منجر به تامین 
برق پایدار به مشترکان و همچنین افزایش ۱۲۰ درصدی صادرات 
نسبت به دوره مشابه گردید. وی افزود پاداش خوش مصرفی به 

مشترکان خانگی هم با پرداخت حدود ۱۰۷ میلیارد تومان در سال 
۹8 اش��اره کرد و گفت پاداش خوش مصرفی به مش��ترکانی که 
نسبت به دوره مشابه سال قبل در تابستان کمتر مصرف داشتند 
پرداخت ش��د که این کار را برای س��ال ۹۹ هم در نظر گرفته ش��ده 
است. وی اضافه کرد: علاوه بر این وزارت نیرو در نظر دارد برای 
عبور از پیک مصرف برق در سال ۹۹  از استارت آپ ها که اگر این 
بخش فعال شود چیزی حدود ۱۰۰۰ مگاوات را به ظرفیت مدیریت 

مصرف  برای عبور از پیک اضافه خواهد شد. 
رجبی مش��هدی از کاهش ۱۱ هزار میلیارد تومان از بدهی های 
صنعت برق خبر داد و گفت:صنعت برق مشکلات اقتصادی خود 
را با تس��ویه بدهی های خود به تولیدکنندگان و پیمانکار صنعت 
برق کاهش داده است. خوشبختانه اقدامی که طی سال ۹۷ انجام 

شد و در سال ۹8 نیز در حال انجام است، استفاده از ظرفیت های 
قانون بودجه ۹۷ و ۹8 هست. در سال گذشته وزارت نیرو  حدود 
۱۱ ه��زار میلی��ارد تومان از بدهی های صنعت برق رو کاهش داد 
که  با استفاده از اوراق تسویه نوع ۱ و نوع ۲ صورت گرفت. شرح 
ماج��را ب��ه این صورت هس��ت که ما ب��ه دلیل همین قیمت های 
تکلیفی برقی که برق را عرضه می کنیم از دولت مطالبه داریم و 
توانستیم  مطالبات خودمان را با بدهی هایی که به تولیدکنندگان 
و پیمانکاران صنعت برق که از صنعت برق طلب دارند و از طرفی 
بدهی بانکی و مالیاتی دارند تس��ویه کنیم که در س��ال ۹۷ اقدام 
مبارکی بود در جهت اینکه میزان بدهی کمتری داشتیم که البته 
اقداماتی درحال انجام است که بتوانیم از این فرصت ها و ظرفیت 

های قانونی استفاده کنیم. 
رونق خرید و فروش برق در بورس �

دکتر رجبی افزود  علاوه بر مطالبی که گفته شد حق ترانزیت برق 
را هم در بند ت ماده 48 قانون ۶ برنامه توس��عه توانس��تیم مصوب 
شد که با این اقدام خرید و فروش در بورس برق رونق پیدا کرد. در 
هر حال صنعت برق با اقداماتی که انجام میدهد نقش دولت را در 
خرید و فروش را تقلیل، و دخالت را کمتر می کند و متناسبا در جهت 
پایداری شبکه برق سرمایه گذاری بکند و سهم خودش را در بخش 
تولید حدود ۲۰ درصد  برساند و بیشتر سرمایه گذاری در حوزه انتقال 
در شبکه های اصلی برق توسط دولت صورت می گیرد و بقیه را به 
مردم واگذار میکند این اقدام بورس  می تواند کمکی  باشد به این 
ماجرا. وی افزود اخیرا هم  بحث ارائه گواهی ظرفیت انجام شد که  
متقاضیان خرید برق بیش از ۵ مگاوات می توانند برای اطمینان 
از تامین برق مصرفی انها  در آینده از طریق گواهی های ظرفیت 
تولیدی که ارائه میشود آنها را خریداری کنند به صورتی که قابل 
واگذاری هست و از طریق بورس می توانند خریداری کنند که به 

لحاظ اقتصادی می تواند برای انها در آینده مفید باشد.
ادامه در صفحه 8

تلفات ۵۲۰۰ پرنده مهاجر در گلستان
مدیرکل دفتر مبارزه با بیماری های طیور، زنبورعس��ل و کرم ابریش��م 
سازمان دامپزشکی کشور از تلفات پنج هزار و ۲۰۰ پرنده مهاجر در تالاب 
میانکاله - بخش استان گلستان - خبر داد.علیرضا اکبرشاهی  در گفت و 
گو با ایرنا افزود: بررسی های میدانی نشان می دهد که در بخش دیگری 
از تالاب میانکاله در استان گلستان تعدادی از مرگ و میر پرندگان مهاجر 
صورت گرفته که به احتمال زیاد ناشی از سم بوتولیسم است.وی اضافه 
کرد: البته بخشی از این تلفات ممکن است  مربوط به لاشه پرندگان مهاجر 
میانکاله در استان مازندران باشد که در اثر جریانات آبی به بخش د یگری 
از تالاب میانکاله در استان گلستان انتقال یافته است. وی تصریح کرد: 
اکنون سازمان دامپزشکی کشور در حال بررسی میدانی و نمونه برداری 
آزمایش��گاهی از وجود س��م بوتولیسم و سایر بیماری طیور در پرندگان 

مهاجر تلف شده در تالاب میانکاله استان گلستان است.

ثبات قیمت مرغ در بازار
نایب رئیس انجم مرغداران گوشتی گفت: قیمت هر کیلو مرغ زنده ۹ 
هزار تومان و مرغ گرم در خرده فروشی ها ۱۳ هزار تومان است. حبیب 
اسداله نژاد در گفت و گو با  باشگاه خبرنگاران جوان، افزود: با توجه به 
افزایش هزینه های تولید، قیمت واقعی هر کیلو مرغ زنده در ایام پایانی 
سال ۱۰ هزار تومان و مرغ گرم ۱4 تا ۱4 هزار و ۵۰۰ تومان است.اسداله 
نژاد ادامه داد: طبق روال همه ساله تقاضا در ایام پایانی سال برای خرید 
جوجه یکروزه بالاست که همین امر عامل اصلی افزایش قیمت در بازار 
به ش��مار می رود.این مقام مس��ئول با انتقاد از نرخ بالای جوجه یکروزه 
در بازار بیان کرد: با وجود پایان دوره جوجه ریزی شب عید پیش بینی 
می شد که قیمت جوجه یکروزه به نرخ مصوب ستاد تنظیم بازار برسد 

که متاسفانه سیر صعودی به خود گرفت.

هجوم ملخ ها به استان بوشهر
معاون بهبود تولیدات گیاهی س��ازمان جهاد کش��اورزی استان بوشهر 
گفت: از روز پنجشنبه یکم اسفند ماه ۹ شهرستان این استان با هجوم 
ملخ های صحرایی روبرو شده است.خس��روعمرانی در گفت وگو با ایرنا 
افزود: حمله گسترده ملخها از طریق دریا به استان بوشهر همچنان ادامه 
دارد.وی بیان کرد: جمعیت ملخ هایی که امسال به استان بوشهر وارد 
ش��ده به مراتب بیش از س��ال گذش��ته است و سال گذشته بجز عسلویه 
و کنگان سایر شهرستان های این استان شامل بوشهر، دشتستان،جم، 
دیر، دشتی، تنگستان، گناوه و دیلم به ملخ آلوده شدند اما امسال همه 

شهرستان ها بجز دیلم آلوده شده است. 

سالانه حدود ۲۰ هزار تن گلبرگ زعفران به عنوان 
دور ریز ضایعات، باعث از دست رفتن بخش مهمی 
از محصول گیاه زعفران شده است، اما گروه شرکت 
زعفران سحرخیز در راستای مسئولیتهای اجتماعی 
و زیست محیطی خود با حمایت از یک استارتاپ 
اقدام به تولید کاغذ از گلبرگ زعفران کرده است. 
تولید کاغذ با گلبرگ های دور ریز زعفران ایده ایست 
که استارتاپ های ایرانی آن را به مرحله عملیاتی 

ش��دن رس��اندند و برای اجرایی ش��دن آن نیاز به 
حمایت شتاب دهی داشتند.

اقای دکتر فرهاد سحرخیز عضو هیات مدیره گروه 
سحرخیز در این باره گفته است: سال هاست که 
هی��چ اس��تفاده ای از گلبرگ ه��ای زعفران بعد از 
جداکردن از کلاله  نمی شد و این دغدغه استفاده 
از گلبرگ ها و ایجاد ارزش افزوده همواره برایمان 
وجود داش��ت. از این رو با توجه به نگاه ویژه گروه 

شرکت های سحرخیز به حمایت از استارت آپ ها 
و نیز آش��نایی با گروهی که راهکار تولید کاغذ از 
گلبرگ زعفران را ارائه داده بود، باعث شد تا بتوانیم 
با سرمایه گذاری در این بخش از کاغذهای تولیدی 
به این روش در صنعت کاغذ و حتی بسته بندی با 

قابلیت چاپ استفاده کنیم.
در این زمینه گروه سحرخیز، سرمایه ای را در اختیار 
ایده پردازان قرار داده اس��ت تا در کارخانه ای واقع 

در تربت حیدریه تولید کاغذ با گلبرگ را به صورت 
رسمی از 8 اسفندماه سالجاری عملیاتی کنند.

دکتر فرهاد سحرخیز افزود ، نکته مهم این هست 
که این ایده برای نخستین بار در جهان پیاده سازی 
و اجرا میشود و بعد از افتتاح آن و عملیاتی شدنش 
میتوانی��م به لطف بهره گیری از گلبرگ های گیاه 
پر خاصیت و پر رمز و راز زعفران و با جلوگیری از 
قطع درختان و همچنین کاهش ایجاد زباله ، گامی 

مهم هر چند کوچک درجهت حفظ محیط زیست 
و ایجاد محیطی تمیز و سالم برداریم.

توليد كاغذ از گلبرگ زعفران

کرونا همچنان در بازار نفت می تازد
قیم��ت نف��ت تح��ت تاثیر کرونا و ب��ا تعلل اوپک پلاس در 
تصمیم گیری برای کاهش تولید،  روز گذشته با افت قیمت 
همراه ش��د، اما این موضوع باعث نش��د تا قیمت هفتگی 
نفت نیز رش��د منفی را تجربه کند.س��ایه کرونا همچنان بر 
ب��ازار نف��ت وجود دارد و کاهش س��فرهای هوایی به چین 
و نی��ز اف��ت حم��ل و نقل در این کش��ور،  بیش از ۲۰ درصد 
از تقاضای نفت خام چین را کاهش داده اس��ت.اظهار نظر 
اعض��ای اوپ��ک پلاس در ابتدای هفته، باعث امیدواری به 
کاهش عرضه و تقویت قیمت ها ش��د، اما با گذش��ت زمان 
مش��خص ش��د خبری از نشس��ت فوق العاده اوپک پیش از 
ماه مارس )۱۱ اس��فند لغایت ۱۱ فروردین ۹۹( نیس��ت و 
این امر زمینه را برای س��قوط قیمت ها فراهم کرد.پیش از 
این احتمال کاهش عرضه نفت از سوی تولیدکنندگان در 
ابت��دای هفت��ه قیمت ه��ا را تا مرز ۶۰ دلار نیز بالا برده بود.
همچنین گسترش کرونا در کشورهای دیگر و افزایش آمار 
فوتی ه��ا ناش��ی از این وی��روس دوباره نگرانی ها را در این 
زمینه افزایش داده و فش��ار مضاعفی بر بازار نفت به ش��مار 
می رود که می تواند حتی قیمت ها را بیش از این نیز کاهش 
دهد.اکثر فعالان این حوزه معتقدند: تا زمانی که ش��رایط 
چین عادی نشود، نمی توان انتظار داشت رفتار قیمت نفت 

خام در بازار افزایشی باشد.

 پیگیری مستمر طرح های زیر ساخت
 در عسلویه و ماهشهر

مدی��ر طرح های ش��رکت ملی صنایع پتروش��یمی گفت: 
اجرای پروژه های زیرس��اخت در مناطق ویژه عس��لویه و 
ماهش��هر برای تس��هیل س��رمایه گذاری با جدیت در حال 
پیگیری است.علی محمد بساق زاده درگفتگو با نیپنا افزود: 
نظارت، راهبری و تکمیل طراحی مهندسی خطوط خوراک 
، محصول و فلر در ناحیه آفسایت متعلق به طرح های فاز 
۲ عس��لویه از س��وی مدیریت طرح ها با توجه به تولیدی 
شدن بعضی از طرح های جدید در حال انجام است.وی به 
بررسی و اختصاص زمین به طرح های متقاضی در عسلویه 
و ماهشهراشاره و تصریح کرد: توسعه این مناطق با توجه 
ب��ه جه��ش دوم و س��وم صنعت پتروش��یمی ایران نیازمند 
مکان یابی و وجود زیر س��اخت های مناطق جدید بود که 
با نظارت دقیق و مس��تمر انجام ش��ده از سوی شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی اکنون بسیاری از طرح ها جانمایی شده 

و ساخت طرح ها آغاز شده است. 

اخبار كوتاه

فعالان بازار محصولات کشاورزی مدعی شدند؛

افزایش هزینه های تولید، عامل اصلی گرانی برنج

انرژی

 عضو هیئت مدیره شرکت توانیر در گفتگو با  »تجارت« مطرح کرد ؛  

 استقبال از ورود استارتاپ ها به صنعت برق 


